



2023



# Xi'an University of Architecture and Technology

西安建筑科技大学

学历项目  
DEGREE PROGRAMS

# 01

## 学校简介 About XAUAT

西安建筑科技大学坐落于历史文化名城西安,学校办学历史悠久、底蕴深厚,积淀了我国近代高等教育史上最早的一批土木、建筑、市政类学科精华,是公认的中国最具影响力的土木建筑类院校,其工程学进入ESI全球排名前1%,是我国著名的土木、建筑"老八校"之一,原冶金工业部直属重点大学,现为陕西省人民政府、教育部、住房城乡建设部共建高校。

经过60年来的建设与发展,学校实力不断增强,已经成为一所以土木建筑、环境市政、材料冶金及其相关学科为特色,以工程技术学科为主体,工、理、管、艺、文、法、经等学科协调发展的多科性大学。西安建筑科技大学为来华留学生开设本科和研究生层次的学历教育,培养熟练运用中文和外语、掌握专业技能、具有较强实践能力的新型国际化复合型人才。

Xi'an historical and cultural city. With a profound history of school running, it has gathered a galaxy of talents versed in civil engineering, architecture and municipal administration subjects. XAUAT has been the publically-acknowledged most influential civil engineering university in China with Engineering ranked the top 1% discipline in the world according to the ESI (Essential Science Index). As one of the "Most Time-Honored Eight Civil Engineering and Architecture Related Universities" in China, and the key university directly subordinate to the Ministry of Metallurgical Industry, XAUAT is jointly sponsored by Shaanxi provincial government, Ministry of Education of China as well as Ministry of Housing and Urban-Rural Development at present.

After 60 years of construction and development, XAUAT has made great strides, successfully developing itself into a multidisciplinary university with civil construction, environment, municipal administration, material and metallurgy as its subject specialties. Coordinated development has been achieved for its engineering, science, management, art, literature, law and economy subjects with engineering techniques at the core. XAUAT offers bachelor, master and Ph.D degree education to international students, as well as the non-degree education of Chinese language and Chinese culture. XAUAT attempts to bring up international all-around talents with professional skills and practical abilities.



# 02

## 申请条件

### Application Requirements

- 非中国籍公民, 身心健康, 品学兼优。
  - 申请非学历长期语言进修和攻读学士学位的, 须具有高中毕业及以上学历, 年龄原则上不超过25周岁。
  - 攻读硕士学位的, 须具有大学本科毕业及以上学历, 年龄原则上不超过35周岁。
  - 攻读博士学位的, 须具有硕士研究生毕业及以上学历, 年龄原则上不超过40岁。
- 
- Non-Chinese citizens. Be in good health with outstanding learning performance and morality.
  - For Non-Degree long-term Chinese language Program and Undergraduate Program, applicants should have at least senior-high diploma, and age below 25.
  - For Master Program, applicants should have bachelor degree or above, age below 35.
  - For Doctoral Program, applicants should have master degree or above, age below 40.



## 奖学金

### Scholarship

- 国际中文教师奖学金  
International Chinese Language Teachers Scholarship
- 陕西省政府奖学金 (三秦奖学金)  
Sanqin Scholarship
- 西安市“一带一路”外国留学生奖学金  
Xi'an "Belt and Road" Scholarship
- 西安市“中亚五国”留学生教育培训项目专项奖学金  
Xi'an "Five Central Asian Countries" Education and Training Program Scholarship
- 西安建筑科技大学奖学金  
XAUAT Scholarship

## 04

## 学历生项目

### Degree Program

	专业名称	学制
<b>本科生</b>	土木工程	4年
	建筑学	5年
	城乡规划	5年
	风景园林	5年
	城市设计	4年
	应用化学	4年
	化学工程与工艺	4年
	<b>硕士研究生</b>	土木工程
建筑学		3年
城市规划(专硕)		3年
风景园林(专硕)		3年
环境科学与工程		3年
管理科学与工程		3年
工商管理		3年
计算机科学与技术		3年
控制科学与工程(智能控制理论与工程)		3年
控制科学与工程(智能感知与智能装备)		3年
控制科学与工程(模式识别与智能系统)		3年
控制科学与工程(智能机器人系统)		3年
控制科学与工程(智能建筑与智慧城市)		3年
机械工程		3年
能源动力(专硕)		3年
材料科学与工程		3年
冶金工程		3年
汉语国际教育(专硕)		3年
戏剧与影视学		3年
中国语言文学		3年
设计学		3年
数学		3年
物理学		3年
力学		3年
供热、供燃气、通风及空调工程		3年
智能建筑		3年
矿业工程		3年
安全科学与工程		3年
公共管理		3年
化学工程与技术		3年
<b>博士研究生</b>		环境科学与工程
	管理科学与工程	4年
	供热、供燃气、通风及空调工程	4年
	材料科学与工程	4年



	<b>Major</b>	<b>Duration</b>
<b>Undergraduate Program</b>	Civil Engineering	4Y
	Architecture	5Y
	Urban Planning	5Y
	Landscape Architecture	5Y
	Urban Design	4Y
	Applied Chemistry	4Y
	Chemical Engineering and Technology	4Y
<b>Post-graduate Program</b>	Civil Engineering	3Y
	Architecture	3Y
	Urban Planning (Professional Degree)	3Y
	Landscape Architecture (Professional Degree)	3Y
	Environmental Science and Engineering	3Y
	Management Science and Engineering	3Y
	Business Administration	3Y
	Computer Science and Technology	3Y
	Control Science and Engineering (Intelligent Control Theory & Engineering)	3Y
	Control Science and Engineering (Intelligent Perception & Intelligent Equipment)	3Y
	Control Science and Engineering (Pattern Recognition & Intelligent System)	3Y
	Control Science and Engineering (Intelligent Robot System)	3Y
	Control Science and Engineering (Intelligent Building & Smart City)	3Y
	Mechanical Engineering	3Y
	Energy and Power (Professional Degree)	3Y
	Materials Science and Engineering	3Y
	Metallurgical Engineering	3Y
	Teaching Chinese to Speakers of Other Languages (Professional Degree)	3Y
	Drama and Film Study	3Y
	Chinese Language and literature	3Y
	Design	3Y
	Mathematics	3Y
	Physics	3Y
	Mechanics	3Y
	Heating, Gas Supply, Ventilating & Air Conditioning	3Y
	Intelligent Building	3Y
	Mining Engineering	3Y
Safety Science and Engineering	3Y	
Public Administration	3Y	
Chemical Engineering and Technology	3Y	
<b>Ph.D Program</b>	Environmental Science and Engineering	4Y
	Management Science and Engineering	4Y
	Heating, Gas Supply, Ventilating & Air Conditioning	4Y
	Materials Science and Engineering	4Y

# 05

## 申请材料 Application Documents

- 登录西安建筑科技大学国际教育学院网站<https://sie.xauat.edu.cn>, 选择“现在申请”, 创建个人账户 (<https://xauat.at0086.cn/Student>), 填写申请信息, 提交以下材料。
- Log in the SIE website <https://sie.xauat.edu.cn>, choose Apply Now, create new account (<https://xauat.at0086.cn/Student>), fill required application information, and submit following documents.



### 申请材料清单 Documents Check List

本科 Undergraduate      硕士研究生 Post-graduate      博士研究生 Ph.D

护照复印件  
Copy of Passport

✓      ✓      ✓

学历、学位证书  
Academic Certificate

✓      ✓      ✓

成绩单  
Transcript

✓      ✓      ✓

外国人体格检查表  
Foreigner Physical Examination Form

✓      ✓      ✓

无犯罪证明  
Non-criminal Record

✓      ✓      ✓

两封推荐信  
Two recommendation letters

✓      ✓

个人简历  
Resume

✓      ✓      ✓

来华学习和研究计划  
Study Plan

✓      ✓

学术论文、作品集及所获奖励  
Research Proposals, papers, portfolios and awards

✓      ✓